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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA BORDETA 

Data: 9 d’abril de 2015. 19.00h 

Lloc: Parròquia Sant Medir (c/ Constitució, 17) 

  

 
Persones assistents: 

Regidor: Jordi Martí 
Vicepresident: Enric Jara 
Consellera del barri: Núria Izquierdo (GMCiU) 
  
Consellers: 
Angels Boix  GMPSC 
José A. Calleja GMPPC 
Joan Sanromà  GMICV-EUiA 
Jordi Suñé GMUpB-ERC 
  
Entitats: 
Just Arrizabalaga   Comissió de veïns de la Bordeta 
Jordi Falcó   Comissió de veïns de la Bordeta 
Rosa Pomareda  Comissió de veïns de la Bordeta 
Oleguer Forcades  Secretariat de Sants-Hostafrancs i la Bordeta 
Josep Romeu   Amics de la Bordeta 
Ricart Busqueta  Sants3 ràdio 
Carme Vendrell  veïna de la Bordeta 
  
Maria Rengel  Directora del serveis a les Persones i Territori 
Josep Cuadras  Tècnic de Barri 
  
Assistents disculpats per la no assistència:  Sr. Sergi Sarri -conseller tècnic-. Veïns Sra. Núria 
Pey i Sr. Josep Mª Domingo. Coral St. Medir Sr. Toni Latres 
 
Núm d'assistents: 60 persones 

  
   
 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació acta anterior 

2. Informacions al barri 

3. Can Batlló 

4. Actuacions realitzades 2011-2015 (PAD) 

5. Precs i preguntes 
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1. Aprovació de l’acta anterior. 
 
El Sr. Enric Jara inicia el Consell de barri de la Bordeta, agraeix la presència de les persones 
assistents i a la Fundació Sant Pere Claver per haver cedit l’espai per fer l’últim Consell de barri 
d’aquesta legislatura. A continuació es llegeix l’ordre del dia i sense cap esmena es dóna per 
aprovada l’acta de l’anterior reunió.  

2. Informació sobre actuacions al barri 
 

El Sr. Jordi Martí, Regidor del Districte de Sants-Montjuïc, agraeix l’assistència i també a la 
Fundació Sant Pere Claver i a la direcció de cal Muns per oferir l’equipament al barri. Agraeix al 
Vicepresident del Consell i a tots els membres i veïns la col·laboració en tot moment i les 
aportacions que han permès aconseguir millores al barri en aquests gairebé 4 anys. Recorda 
que és l’últim Consell del mandat i que s’ha fet una feina molt important amb resultats òptims, 
expressa la satisfacció de l’equip de govern per els avenços aconseguits entre tots però 
recorda que la feina continua.  
 
A continuació es fa un resum de les principals actuacions impulsades darrerament, ja coneguda 
pels assistents perquè hi han estat protagonistes: 
 

 La prolongació del carril bici al C. Gavà i Constitució: s’ha paralitzat parcialment a l’espera 
de la finalització de les obres de la vorera del C. Constitució a Can Batlló, i després es 
continuarà. Es calcula que en aproximadament 2 mesos podria estar finalitzat. 

 Projecte de reurbanització del C. Corral: s’ha cregut convenient fer-lo degut a la 
transformació del barri, especialment als entorns de Can Batlló. El projecte està fet i el 
pressupost aprovat, i s’espera que al 2n semestre es faci el procés de licitació i adjudicació. 
Inclou la millora de l’entorn, especialment per facilitar l’accessibilitat al CAP. 

 Campanya de sensibilització, informativa i de control sobre la tinença responsable 
d’animals de companyia: es farà d’abril a juny i es passarà per informar a determinats llocs 
del barri on hi ha més impacte d’aquesta problemàtica. La nova Ordenança estableix la 
intensificació de les campanyes informatives i les sancions.  

 Gestió urbanística del cobriment de les vies de Sants: al llarg del mes d’abril hi haurà una 
reunió del grup de treball reduït per compartir informació. Després es faran eleccions a la 
Comissió de seguiment de la cobertura de les vies per continuar treballant conjuntament.  

 Nou espai infantil davant l’Escola Cavall Bernat: es tracta d’un parc infantil de nova 
generació que forma part del Pla Racons de l’Ajuntament, un pla de ciutat per consolidar 
aquest nou model d’espai de jocs infantils amb elements tecnològics i intergeneracionals. 
És un nou concepte de parc i un dels primers s’ubicarà a la frontera de Sants-Badal i la 
Bordeta, donant servei a tot el barri i especialment a la comunitat educativa de l’Escola.  

 Equipament provisional a l’entorn de Magòria: en un futur immediat es disposarà d’un 
equipament amb possibles usos esportius, donant així resposta a una reclamació important 
de les entitats i usuaris respecte la mancança d’equipaments esportius al Districte. Hi haurà 
una reunió amb representants de la Generalitat i propietaris dels terrenys, i s’espera una 
resposta positiva en breu a la sol·licitud de cessió provisional d’aquests espais fins que la 
Generalitat pugui executar el planejament urbanístic. Després de les converses s’ha 
descartat fer-ho a Can Batlló, tot i que s’hi contemplen uns usos puntuals esportius que 
poden ser les noves pistes de petanca.  

 Can Batlló: les accions fetes aquests últims mesos tiren endavant, com les transformacions 
i urbanitzacions provisionals, els nous horts urbans o la cessió d’espais a entitats com el 
bloc 11 i altres. També estan en marxa promocions d’habitatges i la urbanització del C. 
Constitució. Recorda els equipaments previstos al bloc central, que a tres anys vista serà la 
seu de la Regidoria d’Hàbitat Urbà amb aproximadament 1.000 treballadors/es municipals, i 
a la nau 7 que serà la seu de l’actual Escola Municipal d’Audiovisuals, amb unes 600 
persones. Per tant s’hi preveuen equipaments, habitatges, urbanitzacions provisionals, 
usos socials, un possible  punt d’economia social, etc.  
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A grans trets aquestes són les principals accions d’aquests últims moments, més enllà d’altres 
actuacions referides a la convivència, civisme, locals de pública concurrència i altres accions 
importants perquè afecten a la qualitat de vida del dia a dia. 
 
3. Can Batlló 
 
El Sr. Jara convida a veure la gran transformació que esta patint Can Batlló, que omple 
d’il·lusió a les persones que fa molts anys que reivindiquen la millora del barri. S’estan fent 2 
promocions d’habitatge protegit, una altra promoció d’habitatge gestionada per la cooperativa 
SOGEUR amb 33 pisos en règim cooperatiu, una altra promoció que està amb negociacions 
avançades amb la cooperativa La Borda, etc. que significa que en poc temps el barri tindrà gent 
jove que hi doni vitalitat. S’arranjarà la vorera del C. Parcerisa i C. Constitució, on també es 
soterraran les línies elèctriques. 
 
Dins de Can Batlló tot és provisional però desde el Centre Social, la Comissió de Veïns/es de la 
Bordeta i la Plataforma de Can Batlló es fan suggerències per tenir un espai digne i que es 
pugui disfrutar encara que sigui provisionalment. Els projectes van augmentant i es necessiten 
espais. Els espais actuals s’han aconseguit entre tots i hi ha iniciatives que s’hi quedaran. S’ha 
reclamat al Regidor que manquen equipaments de tipus social per a gent gran, joves, persones 
amb discapacitat, etc.  
 
El Sr. Regidor comenta que hi ha certeses de projectes aprovats però sí manquen equipaments 
socials que caldrà aixecar a Can Batlló i al Districte, que formaran part dels programes polítics 
a plantejar, però abans s’ha d’acabar de construir l’entorn. Per exemple l’Escola Can Mayol és 
competència de la Generalitat, així com la planificació d’equipaments educatius, socials o 
sociosanitaris. Demana ser curosos i saber a qui correspon què, tot i que l’Ajuntament col·labori 
en tot el possible com en el cas del CAP Magòria. És una assignatura per al proper mandat. 
 
Destaca un tema polèmic sobre el Camí de la Cadena, que implica l’afectació del centre 
cultural islàmic de Sants, una comunitat en condicions complicades des de fa molts anys. Es 
requereix una gestió política i social que s’està intentant conduir, i s’està en converses amb la 
comunitat perquè és un problema que cal intentar resoldre entre tots. 
 
4. Actuacions realitzades 2011-2015 (PAD) 
 
A continuació el Sr. Regidor fa un resum de les principals actuacions fetes com a balanç d’allò 
previst en el PAD 2011-2015, que ha servit de full de ruta de l’acció política del Districte: 
 

 Urbanització del calaix de les Vies de Sants: s’està executant actualment la 2a fase de la 
urbanització de la cobertura de les vies, que resultarà en un bulevard verd de 700 m 
lineals. L’actuació compta amb una inversió de 23M€, la més important que s’està fent a la 
ciutat en un projecte singular. 

 Cal Muns: nou equipament molt important producte de la col·laboració de l’Ajuntament, 
finançament autonòmic, i una entitat social sense ànim de lucre implicada que proveeix de 
serveis sociosanitaris bàsics.  

 Ampliació del pati de l’Escola Cavall Bernat: acció per evitar problemes d’accessibilitat i 
seguretat gràcies a un conveni amb Citroën i el suport del Consorci.  

 CAP Bordeta – Magòria: es van posar la primera i última pedra dins d’aquest mandat, 
complint amb els compromisos assumits.  

 Finalització de la Llei de Barris: es va iniciar el 2007 en anteriors mandats i va finalitzar al 
2013, amb un total de 25M€ d’inversió pública per posar el barri al mapa i tenir espais 
públics en condicions.  

 Nous aparcaments provisionals: zones verdes per pal·liar la manca actual d’aparcaments 
públics en superfície. 
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Finalment, s’esmenten les obres al clavegueram del C. Moianès i les ampliacions de les 
parades d’autobús de la Gran Via que permeten accedir al transport públic mes fàcilment, més 
enllà de les petites accions que es gestionen dia a dia, especialment d’aspectes de 
manteniment, a les que s’intenta donar resposta immediata sempre que sigui possible. Es 
destaca que en general és un balanç força positiu però amb moltes accions per fer en un futur, 
moltes de les quals ja estan previstes.  
 
5. Precs i Preguntes 

Comentari / pregunta Resposta 

El Sr. Enric Jara destaca la gran millora 
viscuda al barri en aquest mandat.  

Pregunta pel bus 91 i 115, un deure que té 
TMB amb el barri i que s’ha de solucionar en 
la propera legislatura. 

 

El Sr. Regidor es mostra d’acord en que la pèrdua 
d’aquest servei s’ha de recuperar en els mateixos 
termes d’abans. Va ser una decisió de TMB a l’inici 
del mandat, presa juntament amb altres reduccions a 
la ciutat a causa de la situació de col·lapse econòmic. 
Tot i així espera poder solucionar-ho al proper 
mandat, ja que gràcies a la solució parcial de la 
situació de TMB hi ha conductors nous, nous 
vehicles, recuperació serveis, etc. Es continuarà 
lluitant per aquest servei i d’altres del Districte. 

El Sr. Ramon comenta el problema dins del 
parc de Riera Blanca, on hi ha molts gossos. 

Informa que en un passadís va caure una 
persona perquè la màquina escombradora va 
trencar rajoles. L’Ajuntament vol cobrar la 
reparació perquè considera que és un espai 
privat mentre que ell creu que és públic, i ja 
s’ha cobrat a cada escala 1.500€ per arreglar 
el sostre.  

Comenta la problemàtica amb les faroles, ja 
que una va caure sobre un cotxe. 

Diu que hi ha un problema amb un bar al C. 
Riera Blanca que ocupa tota la façana i hi van 
persones amb carretons que ocupen la vorera.  

Considera que per la informació sembla que el 
barri acabi al C. Badal i que Riera Blanca no 
existeixi.  

A Riera Blanca hi ha un tram de clavegueram 
que no està connectat i quan plou genera 
problemes.  

El Sr. Regidor respon que en ciutats frontereres hi ha 
un intercanvi permanent, però efectivament es 
coneixen els límits del Districte i els dèficits de la 
zona. Alguns dels problemes exposats s’estan 
treballant ja que també van sortir al Consell de barri 
de Sants-Badal.  

No es vol aprofundir molt en la queixa del passadís 
privat i es demanarà un informe a Serveis Tècnics 
respecte les possibles causes de les rajoles 
malmeses. Es coneix el problema i es gestionarà 
sabent que és un espai privat. 

Comenta que el tema del fanal és un problema 
causat per les miccions dels gossos que passa amb 
el mobiliari urbà, tot i que es fa servir pintura 
protectora.  

Sobre les terrasses s’ha demanat que s’hi enviïn els 
agents cívics, per parlar amb els propietaris i amb els 
usuaris, i que es faci una inspecció.  

La qüestió sobre el clavegueram s’abordarà des dels 
serveis tècnics del Districte per conèixer si no hi ha 
connexió entre la part privada i la pública. 

La Sra. Marta Iglesias comenta que al c/. Sant 
Pere Abanto 5 hi ha un solar amb una tanca 
on hi donen 4 blocs de pisos, que per part del 
particular s’ha netejat 3 o 4 vegades en els 
últims 13 anys i per part de l’Ajuntament cap. 
Fa un mes es va presentar una instància i diu 
que no es pot continuar així perquè hi ha 
indigents, brutícia, rates, etc. que afecta als 

El Sr. Regidor respon que es gestionarà. Primer es 
certificarà que una part és de titularitat de 
l’Ajuntament i si és públic s’instarà a la neteja 
immediata. En el cas que sigui privat s’haurà d’instar 
al privat, com les altres vegades que s’ha fet la 
neteja.  
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blocs i s’hi ha  posat una tanca publicitària per 
tapar-ho. Demana què es pot fer perquè es 
netegi. 

El Sr. Suñé informa que els fanals que es van 
treure al C. Badal entre 57 i 61 ja s’han posat. 
Però considera greu que es van haver de 
treure degut l’efecte dels orins de gossos i que 
les rajoles noves ja tornen a estar brutes, ja 
que són recursos que es paguen entre tots.  

El Sr. Regidor respon que l’incivisme i els mals usos 
són un problema general i cal ser persones 
proactives com a societat. Hi ha més neteja que 
abans perquè s’ha pressionat a les empreses, però a 
vegades no llueix prou. Recorda que hi ha un telèfon 
del civisme i un aplicatiu municipal per mòbils on es 
poden enviar incidències i fer-ne el seguiment de la 
resolució.  

La Sra. Dolors Ramos diu que a la Plaça Súria 
no hi ha cap cartell i no surt enlloc. És una 
plaça privada però d’ús públic on hi passa 
tothom, i quan es trenca alguna cosa ningú ho 
arregla. Els bancs i la neteja sí que s’està fent 
per l’Ajuntament. El Passatge Andalusia 
tampoc l’arreglen i els veïns hi han hagut de 
posar testos i bidons perquè les motos hi 
passen.  

La Sra. Teresa Moia explica que fa 46 anys 
que viu en aquesta plaça i sempre ha sigut 
d’ús públic però responsabilitat dels que hi 
viuen. 

El Sr. Regidor respon que el passatge és privat d’ús 
públic i en aquests anys s’ha intentat jurídicament 
trobar la formula que permeti actuar com a Districte, 
fent un conveni entre el conjunt de les comunitats de 
veïns que han de prendre un acord majoritari per tal 
d’acordar qui és responsable de què. El dia 13 hi ha 
una reunió entre el Districte, les comunitats i amb 
assessorament per trobar una solució consensuada i 
poder intervenir. La voluntat és arribar a un acord que 
els permeti arreglar l’espai amb l’aportació de 
l’Ajuntament però també dels propietaris.  

El Sr. Francisco Grau informa que a Carretera 
de la Bordera hi ha 2 bars conflictius, un dels 
quals està fent obres, i un altre que té obert 
fins a la matinada.  

Pregunta pel regadiu de la plaça de la Vidriera, 
que segueix igual.  

Al C. Gavà 19 hi ha una fruiteria que posa 
totes les caixes al mig del carrer i no es pot 
passar. 

El Sr. Regidor respon que es va demanar a Parcs i 
Jardins que es miressin el rec de la Plaça de la 
Vidriera. Es demanarà un altre cop.  

També es farà mirar la fruiteria. 

Dels bars es comenta que alguns han estat fins i tot 
precintats, però estan tots controlats per la GUB. Tot i 
així es tornarà a mirar. 

El Sr. Plàcid Martí es mostra content de 
l’actuació a l’Escola Cavall Bernat.  

Recorda el tema de la rotonda del C. 
Constitució amb Badal, que està feta però 
demana que s’enrajolin els laterals, 
especialment si es disposa de superàvit. Lliura 
una resposta de l’Ajuntament conforme a l’abril 
s’hi posaran jardineres. 

Pregunta com està el tema de Can Vies en el 
sentit urbanístic, que està afectant la reforma 
del cantó muntanya. 

El Sr. Regidor respon que el superàvit està lligat a 
reinversions per la ciutat. Destaca que a part de les 
jardineres, si poden s’enrajolaran els laterals de la 
rotonda per fer-ho més amable, sempre que el pes 
de la superfície pugui aguantar.  

Can Vies està inclòs en la 3a fase, que s’abordarà al 
proper mandat municipal. Ara s’està fent el cens i 
treballant amb les famílies dels habitatges afectats 
per donar resposta individualitzada, independentment 
del seu estat. A més es fan actuacions provisionals 
d’arranjament d’algunes zones, però l’actuació 
definitiva no tindrà lloc fins al proper mandat. 

La Sra. Amèlia considera que el Parc Quetzal 
està totalment utilitzat per gossos, falta una 

El Sr. Regidor respon que es parlarà amb serveis 
tècnics sobre les mancances de la zona infantil i 
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peça en els jocs infantils i encerclar-los dels 
gossos.  

Hi ha un solar entre Rambla Badal, Riera 
Blanca, Carrilet i Quetzal, i pregunta què s’hi 
està pensant fer. Els cartells són tots diferents. 

No creu que el C. Quetzal sigui 100% per 
aparcaments de persones amb minusvàlua i 
demana que es miri si es fan falsificacions.  

A la vorera de davant del solar d’Av. Carrilet  
es deixen aparcar motos, i demana si és 
possible deixar aparcar als veïns sense 
sancionar els dissabtes i diumenges.  

evidentment s’han de separar els espais. La nova 
ordenança de tinença animals fixa una sanció més 
gran si els gossos es posen als espais infantils.  

Sobre el solar es parlarà amb els responsables i amb 
les empreses dels cartells per conèixer quina 
promoció es fa.  

Es revisaran les llicències de persones amb 
discapacitats per posar-hi més control el més aviat 
possible. 

El tema de l’aparcament és complicat però es 
demanarà assessorament a la GUB del Districte. 

El Sr. Rafael informa que al C. Burgos amb 
Riera de Tena hi ha un descampat i pregunta 
quan s’acabarà la urbanització del carrer. 
Demana informació sobre el l’entrada al refugi.  

 

El Sr. Regidor respon que hi ha una entrada del 
refugi construïda amb maó, però el túnel no es va 
acabar de construir, tot i que està inventariat i 
documentat. Es farà allò que el servei d’arqueologia 
digui. 

La urbanització amb el talús inclòs es farà amb la 3a 
fase del projecte, que no s’executarà fins al proper 
mandat. Ara s’està fent el cens de les persones 
afectades i alguna urbanització provisional. El procés 
participatiu ha de confirmar el planejament urbanístic 
aprovat en el seu moment. 

La Sra. Marta informa que a Carretera de la 
Bordeta entre C. Noguera Ribagorçana i C. 
Moianès hi ha 4 bars seguits, i si s’avisa a la 
GUB no vénen. Un d’ells al C. Moianès està 
obert fins al matí.  

El Sr. Regidor respon que la GUB els té detectats i es 
farà una inspecció per mirar-ho, especialment el que 
està en obres. 

El Sr. Jaime Díaz comenta que el C. 
Constitució a Hartzenbusch és peatonal, però 
com no té pilones es fa servir de pàrquing, 
arrambant-se a la façana. S’ha parlat amb la 
comunitat de veïns i demanen que en aquest 
tram de carrer es posin pilons a la banda 
dreta.  

El Sr. Regidor respon que és un tema de GUB i 
Mobilitat, perquè s’ha de conciliar els interessos de 
tothom. Es mirarà si hi ha una solució tècnicament 
factible que no perjudiqui a cap tercer o alguna altra 
solució.  

El Sr. Plàcid Martí destaca que les demandes 
dels veïns/es no són res comparat amb les 
grans obres, a nivell econòmic és possible i la 
gent ho valora molt.   

El Sr. Regidor respon que es farà tot el possible per 
donar-hi resposta.  

 
Sense més comentaris es dóna per finalitzada la sessió. 


